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Zusammenfassung

        
308 Patienten mit Speicheldrüsenerkrankungen wurden sonographisch untersucht. Bei 142 Patienten ergab sich der Verdacht auf einen blastomatösen Prozeß. Bei den übrigen 166 Patienten wurden folgende Erkrankungen sonographisch diagnostiziert bzw. abgeklärt: Sialolithiasis (74 Patienten), akute Sialadenitis (54 Patienten), Abszedierung (16 Patienten), chronische Sialadenitis und Immunsialadenitis (53 Patienten) sowie Speicheldrüsenzysten (5 Patienten). Die Sonomorphologie der einzelnen Entitäten wird beschrieben. Der Stellenwert der Sonographie bei den einzelnen Erkrankungen wird diskutiert sowie die Indikation zur Sonographie angegeben.


      
        
Summary

        
308 patients with salivary gland diseases were investigated using realtime sonography. In 142 patients we suspected neoplasms of the salivary glands on the sonograms. In the remaining 166 patients we investigated the following entities: sialolithiasis (74 patients), acute sialadenitis (54 patients), abscess formation (16 patients), chronic sialadenitis or autoimmune disease (53 patients) and cysts of salivary gland (5 patients). The changes in the sonographic morphology of the different diseases will be described. The role of ultrasound in the diagnosis of the different diseases will be discussed and the indications for sonographic investigations are summarised.
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